
Lekcia: 1 Kor 5, 1-13                                                                                   Kázeň: 1 Kor 5, 11-13

Bratia a sestry,
v dnešnom biblickom texte nachádzame návod, ako postupovať, keď človek, ktorý je náš

brat alebo sestra v Kristovi, koná to, čo je zlé, hriešne. Rozdelíme si to na tri kroky. 

Prvý krok je pomenovanie hriechu. Kresťania nie sú imúnni voči zlu. Veríme v Krista a
zápasíme, ale neraz padáme a prehrávame. Hriech nemá byť prehliadaný alebo zakrývaný či
nebodaj zľahčovaný alebo ešte horšie vydávaný za niečo odvážne. Hriech sa nedeje sám od
seba, ale skrze človeka.

Je ľahké generalizovať, zovšeobecňovať. Keď je medializovaný hriech nejakého kňaza
alebo farára,  vrhá to  zlé  svetlo  na celú cirkev,  ale  nevypovedá to  o celej  cirkvi.  Cirkev je
nedokonalá,  ale  zároveň platí  aj  to,  že  cirkev je  Božia.  Môže sa  stať,  že  správa o hriechu
jedného povedie k zavrhnutiu kresťanskej cirkvi ako celku. Apoštol Pavol nepísal o všetkých
kresťanoch  v  Korinte.  V  dnešnom  úseku  píše  o  konkrétnom  človeku,  ktorý  sa  dopúšťal
sexuálnej zvrátenosti. Bolo to niečo také, čo nerobili, ani tí, ktorí v Ježiša Krista neverili. Pavol
nebol v Korinte osobne prítomný, ale dopočul sa o tom. Nepíše tomu človeku, ale napomína
tých, ktorí zjavný hriech vo svojom spoločenstve ignorujú. Nezarmucuje ich to, ale ešte sa
nadúvajú.

Všimnime si, že Pavol toho človeka nemenuje. Zrejme vedeli, o koho ide. Napriek tomu
mohol Pavol napísať,  ako sa volal.  Všetci  ostatní,  ktorí  by si  daný list  prečítali,  by potom
vedeli, o koho sa jedná. Pavol to neurobil. Neponížil ho verejne, ale jasne pomenoval hriech.
Bol to konkrétny hriech konkrétneho človeka.

Druhý krok je rozsúdenie a odmietnutie. Tu musíme byť veľmi opatrní. Cirkevné súdy
boli veľakrát nespravodlivé a kruté. Ján Hus bol upálený. Spomeňme ešte tie mnohé stredoveké
inkvizičné  procesy  s  tzv.  čarodejnicami.  Boli  kruto  mučené  a  popravené.  Vykonávali  to
členovia  cirkvi  a  z  poverenia  cirkvi.  Je  to  tragické,  že  v cirkvi  sa  diali  takého definitívne
rozsudky. Ako má vyzerať kresťanské rozsudzovanie? Ježiš hovorí v Evanjeliu podľa Matúša:
Nesúďte,  aby  ste  neboli  súdení;  lebo akým súdom súdite  vy,  takým budete  súdení,  a  akou
mierou meriate vy,  takou bude vám namerané. (7,  1)  V Evanjeliu podľa Jána Ježiš hovorí:
Nesúďte podľa zovňajška, ale súďte spravodlivo. (7, 24) Aj Pavol napísal podobne, aby sme nič
nesúdili predčasne. (1 Kor 4, 5) Kresťanský súd nemá byť neuvážený, povrchný a predčasný.
Proti  zlu  nemáme  bojovať  zlom.  Kresťanské  rozsudzovanie  nesmie  byť  bez  pokory,
spravodlivosti  a  trpezlivosti.  Netýka  sa  všetkých,  ale  tých,  s  ktorými  tvoríme  kresťanské
spoločenstvo. Keď sme hriech pomenovali, máme s ním zápasiť. Máme odstrániť to, čo je zlé.

Pavol používa obraz kvasu a cesta. Malý kvas nakvasí veľké cesto. Život kresťana má
byť bezúhonný. Má byť bez prímesy akéhokoľvek zla, tak ako je bez kvasu nekvasený chlieb.
Tento život vystihuje Pavol cez dva pojmy – úprimnosť a pravda. 

Niekedy možno nevieme, ako sa máme zachovať alebo čo máme povedať. Život je veľmi
pestrý. Môžeme sa ocitnúť v situácii, keď nebude ľahké rozhodnúť sa, ako sa máme zachovať.
Tu nám môže pomôcť Biblia a Duch Svätý. Duch Svätý stojí nad Bibliou, ale to, k čomu nás
vedie Duch Svätý nie je v protiklade s učením Biblie. Ak by sa niekto odvolával na Ducha, ale
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bolo by to v protiklade s biblickým vyznaním, vieme, že to nemáme prijať. Platí to aj opačne.
Keď sa niekto odvoláva na Bibliu, ale odmieta Ducha Svätého, je pyšný. Spoznávajme Bibliu a
prosme Boha, aby nás viedol, aby sme nevytrhávali veršíky z kontextu, ale v pravde nasledovali
Božiu vôľu.

Tretí krok je zachovanie nádeje. Súvisí s druhým krokom. Keď sme hriech rozsúdili a
odmietli, nemali by sme zájsť až tak ďaleko, aby sme tomu človeku, ktorý sa hriechu dopustil,
zobrali  poslednú  nádej,  ktorá  je  v  Kristovi.  Ježiš  je  prirovnaný k  baránkovi,  ktorého  židia
obetovali počas veľkonočných sviatkov. Ján Krstiteľ o Ježišovi vyznáva, že je Baránok Boží,
ktorý sníma hriech sveta. (Jn 1, 29) Ježiš Kristus sa obetoval za hriešnosť celého ľudského
pokolenia. Nech by človek padol aj na úplné dno, stále je tu nádej v Bohu. Márnotratný syn sa
vrátil domov a otec ho prijal.

Asi najlepší biblický príklad Božej nekonečnej milosti je kráľ Dávid. Dávid je jedna z
najvýznamnejších  židovských  biblických  osobností.  Už  od  svojej  mladosti  z  celého  srdca
dôveroval Bohu, a predsa sa dopustil cudzoložstva a vraždy. Dávid si najprv neuvedomoval, čo
zlé  urobil.  Prišiel  za  ním  prorok  a  jeho  hriech  jasne  pomenoval.  Dávid  činil  pokánie.
Nezľahčoval  svoje  hriechy ani  ich sám neospravedlňoval.  Zároveň pocítil  dôsledky svojich
hriechov. Bolo mu odpustené, ale nebolo to len tak. Boh môže odpustiť každý hriech, ale nie je
to  lacná  milosť.  Božia  milosť  je  nadovšetko  vzácna.  Je  od  Boha  a  my  nemáme  právo  ju
niekomu upierať. 

Božia milosť je milosť pre hriešnikov. Veľmi pekne je to viditeľné aj na jednom príbehu
z Evanjelia podľa Jána. Za Ježišom priviedli ženu, ktorá bola prichytená pri cudzoložstve. Ježiš
jej nakoniec v súkromí povedal: Ani ja ťa neodsudzujem, choď a odteraz viac nehreš. (Jn 8, 11)
Ježiš tú ženu neodsúdil, ale ani nezľahčil jej hriech. Povzbudil ju, aby nezostala v hriechu, ale
vydala  sa  inou a  novou cestou.  Nebola  odsúdená,  ale  na  základe  Kristovho slova  z  Božej
milosti mohla začať nanovo.

Bratia a sestry, hriech nie je abstraktný pojem, ale konkrétne zlo, ktoré je na svete a aj v
cirkvi. Hriech máme jasne pomenovať. Nemáme sa tváriť, že sme iní alebo lepší ako neveriaci.
Sme hriešni a náchylní k zlému. Ďalej máme hriech odsúdiť a opustiť. Nesmieme však dospieť
až k tomu, že odsúdime hriešnika. Súd je v Božích rukách. Hľadajme Božiu vôľu a žime podľa
nej v tomto svete. Dúfajme v Božiu milosť a hovorme o nej ďalším. Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste Židom v 4. k.: 
Pretože máme veľkého Veľkňaza, ktorý prenikol nebesá, Ježiša, Syna Božieho, pridŕžajme sa
vyznania.  Veď nemáme Veľkňaza,  ktorý by nemohol  cítiť  s  našimi  slabosťami,  ale  (máme
Veľkňaza), podobne pokúšaného vo všetkom, (ale) bez hriechu. Pristupujme teda s dôverou ku
trónu milosti, aby sme prijali milosrdenstvo a našli milosť na pomoc v pravý čas. 
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými vami.
Amen. 
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